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Protokół Nr  39/2014 

z  posiedzenia Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego  

oraz Komisji ds. Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Gminy Ryjewo z dnia 13  lutego 2014 r.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

           

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy  

2. Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójt Gminy  

3. Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy  

4. Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

6. Pan Adam Mączyński – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie.  

 

Posiedzenie Komisji poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu która przywitała 

zebranych i stwierdziła prawomocność posiedzenia po czym odczytał jego tematykę.  

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Sprawozdanie z rozliczenia dotacji przekazanych w 2013 roku.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał. 

3. Sprawy bieżące.  

 

Ad.1.  Sprawozdanie z rozliczenia dotacji przekazanych w 2013 roku.  
 

Informacje przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

 Organizacje pozarządowe: 

 Gminny  Uczniowski  Klub  Sportowy „Bellator” w Ryjewie : 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego  49 150,00 zł  z tego : 

z dotacji                                                      - 30.000,00 zł 

ze środków własnych i innych źródeł         - 19 150,00 zł 

Dotacja rozliczona                                      - 30.000,00 zł 

Procentowy udział wsparcia                        -         60,15 % 

Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 

- udział  w obozach sportowych,       

- udział w treningach sportowych, 

- udział  w rozgrywkach ligowych, 

- udział w turnieju międzynarodowym , 

- organizacja turniejów sportowych . 

 

- Klub Sportowy „Rodło” Trzciano: 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego 25 096,91 zł z tego: 

 z dotacji                                                     - 17.000,00 zł 

ze środków własnych i innych źródeł        -   8.096,61 zł 

Dotacja rozliczona                                      - 17.000,00 zł 

Procentowy udział wsparcia-                      - 67,70 %. 

Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 
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- udział drużyny juniorskiej i drużyny seniorskiej w treningach sportowych raz rozgrywanie 

meczy  

- udział drużyny w rozgrywkach w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej, 

- propagowanie pozalekcyjnych zajęć sportowych 

 

- Gminny Klub Sportowy „Relax”  w Ryjewie : 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego  79 810,00 zł z tego: 

z dotacji                                                        - 55.000,00 zł 

ze środków własnych i innych źródeł           - 24.810,00 zł 

Dotacja rozliczona                                         - 55.000,00 zł 

Procentowy udział wsparcia                          -         68,91 % 

Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 

- uczestnictwo seniorów w V lidze, 

- rozgrywki juniorów B i C1, 

-sekcja tenisa stołowego IV ligi, 

- zorganizowanie V Turnieju Halowej Piłki Nożnej 

 

- Straszewski Klub Sportowy „Czarni” w  Straszewie: 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego 20.000,00 zł z tego: 

z dotacji                                                       - 12.000,00 zł 

ze środków własnych i innych źródeł          - 48.00,00 zł 

 wkład osobowy (prace społeczne)              -   3.200,00 zł 

Dotacja rozliczona                                       - 12.000,00 zł 

Procentowy udział wsparcia                        -     60     % 

Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 

- przygotowanie drużyny do sezonu ligowego, 

- udział w treningach sportowych na  wolnym powietrzu i w hali sportowej, rozegranie meczy   

sparingowych, 

- udział drużyny w rozgrywkach piłkarskich , 

 

- Scena Lalkowa im. Jana Wilkowskiego w Kwidzynie 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego  23 777,20 zł z tego: 

z dotacji                                                        - 4 000,00 zł 

ze środków własnych i innych źródeł           - 19 374,00 zł 

Dotacja rozliczona                                        - 4.000,00 zł 

Procentowy udział wsparcia                         -     16,82     % 

Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 

-przeprowadzono 12 warsztatów i 3 spektakle teatralne  

 

 Rozliczenie dotacji podmiotowej dla Niepublicznego Przedszkola „Maluszek” w Ryjewie 

Niepubliczne Przedszkole „Maluszek” w Ryjewie w 2013 roku otrzymało dotację w wysokości 

558. 578,91 zł w tym na dzieci niepełnosprawne 79. 522,91 zł. Dotacja na jedno dziecko w 2013 

r. przekazywana była w wysokości od 311,39 zł do 346,30 zł, średnia ilość dzieci od stycznia do 

grudnia wyniosła 124 uczniów. 

 

 Rozliczenie dotacji podmiotowej dla Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

 

Gminny Ośrodek Kultury w Ryjewie w 2013 roku otrzymał dotację w wysokości 330.000,00zł. 

Dotację wykorzystano na finansowanie działalności GOK w Ryjewie oraz  Świetlic wiejskich w 

Trzcianie i Rudnikach. 



Strona 3 z 6 

 

Dotacja przekazana 

  

330 000,00 

Dotacja wykorzystana 

  

321 549,21 

Różnica - zwrot do budżetu 

 

8 450,79 

 

 Rozliczenie dotacji podmiotowej dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie 

Dotacja przekazana 

  

164 000,00 

Dotacja wykorzystana 

  

163 954,53 

Różnica - zwrot do budżetu 

 

45,47 

 

Ad.2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

- Projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo na rok 

2015 środków stanowiących fundusz sołecki przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy 

Ryjewo: Są to środki, które przekazywane są sołectwom na funkcjonowanie oraz rozwój wsi.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/189/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

2 października 2013 r. w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na lotnicze 

wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane w nocy) położonego 

w miejscowości Rudniki (działka nr 203) przedstawił Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy, który 

wyjaśnił iż z uwagi na drzewa jakie usytuowane są na tej działce wskazane miejsce zostało 

odrzucone przez  Dział Operacji Lotniczych SP ZOZ LPR.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ryjewie przedstawił Pan Adam Mączyński który poinformował, iż zmiana 

związana jest z nowym zadaniem dotyczącym wypłaty dodatku energetycznego.  Pan Adam 

Mączyński wyjaśnił iż, dodatek energetyczny przysługuje odbiorcy wrażliwemu energii 

elektrycznej, tj. osobie, która ma przyznany dodatek mieszkaniowy, jest stroną umowy sprzedaży 

energii elektrycznej zawartej z przedsiębiorstwem energetycznym, i jest właścicielem 

nieruchomości. Wysokość zryczałtowanego dodatku energetycznego za okres od 1 stycznia 2014 

r. do 30 kwietnia 2014 r. wynosi dla gospodarstw prowadzonych przez osobę samotną - 11,36 zł. 

miesięcznie; dla gospodarstw składających się z 2 do 4 osób - 15,77 zł. miesięcznie; dla 

gospodarstw składających się z co najmniej 5 osób - 18,93 zł. miesięcznie. Osoby chcące ubiegać 

się o przyznanie dodatku muszą przy składaniu wniosku dokonać opłatę skarbową w wysokości 

10 zł. Na chwilę obecną nikt z terenu naszej gminy nie złożył takiego wniosku.  

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020;  

 

- Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020; 
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- Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 przedstawił Pan Adam Mączyński 

wyjaśniając iż przedłużony został program dożywiania dzieci na kolejne lata 2014 – 2020. W 

związku z powyższym zgodnie z wytycznymi Wojewody Pomorskiego należy podjąć trzy 

uchwały. Program dożywiania na kolejne lata, uchwałę dotyczącą podwyższenia kryteriów 

dochodowych dla osób, które będą mogły skorzystać z dożywiania  oraz określić zasady zwrotu 

wydatków na ten cel.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków budżetu 

Gminy Ryjewo w latach 2014-2015 na realizację inwestycji usuwania i unieszkodliwiania 

wyrobów zawierających azbest  pochodzących z terenu gminy Ryjewo przedstawił Pan Sławomir 

Słupczyński Zastępca Wójta Gminy, który poinformował, iż z uwagi na realizację programu 

dotyczącego dofinansowania zdjęcia, transportu i utylizacji wyrobów zawierających azbest 

należy określić kryteria udzielania dotacji. Wysokość dofinansowania wynosi nie więcej niż 

800 zł brutto za 1000 kg wyrobów zawierających azbest, jeżeli na zadanie składają się łącznie: 

zbieranie, demontaż, transport i unieszkodliwianie odpadów z terenu nieruchomości 

wnioskodawcy lub nie więcej niż 400 zł brutto za 1000 kg wyrobów zawierających azbest, jeżeli 

na zadanie składają się wyłącznie transport i unieszkodliwianie  odpadów z terenu nieruchomości 

wnioskodawcy. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad.3. Sprawy bieżące. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynęły następujące podania: 

 

1) Podanie Państwa Marii i Tadeusza Pyrka dotyczące przekazania w formie darowizny na rzecz 

Gminy Ryjewo działki o pow. 0,2139 ha stanowiącej drogę w miejscowości Jarzębina. 

Przekazanie to związane jest z przeprowadzonymi pracami scaleniowymi.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali propozycję przejęcia przez Gminę Ryjewo tej działki. 

 

2) Kolejne podanie Pana Patryka Zdaniewicza dotyczące kupna całości działki nr 83/19 w 

miejscowości Borowy Młyn. Nie ma możliwości sprzedaży tej działki w całości z uwagi na 

fakt, iż do 31.10.2016 roku część tej działki jest oddana w dzierżawę. 

 

- Radni negatywne zaopiniowali złożone podanie.   

______________________________________________________________________________ 

Pan Sławomir Słupczyński: Również Pan Werra skontaktował się z Nami w sprawie przebiegu 

drogi gminnej przez jego działkę w miejscowości Barcice. Pan Werra zaproponował sprzedaż tej 

części działki na której jest droga za 100 tyś. zł. Sprawdziliśmy tą sytuację. Droga prawidłowo 

powinna przebiegać tuż  przy granicy tej działki. Najprawdopodobniej mieszkańcy sami skrócili 

sobie tą drogę dlatego jej przebieg wygląda inaczej. W miejscu gdzie faktycznie powinna być 

droga ktoś wykopywał piach i powstały w kilku miejscach bardzo duże doły. Od Państwa zależy, 

czy kupimy działkę od Pana Werry czy doprowadzimy  drogę do stanu pierwotnego. 
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- Radni nie wyrazili zgody na  kupno działki. 

______________________________________________________________________________ 

Pan Sławomir Słupczyński: Gminna Biblioteka Publiczna wystąpiła do nas z pismem 

dotyczącym wsparcia finansowego w wykonaniu dodruku książki o Ryjewie, która wydana 

została w ramach projektu. Z uwagi na duże zainteresowanie publikacją biblioteka chciałby 

dodatkowy nakład przeznaczyć do sprzedaży. Oczywiście najpierw konieczna jest zgoda 

wszystkich osób, które przekazały fotografie do tej książki. Z uwagi na fakt, iż Biblioteka nie ma 

środków finansowych na dodruk tej książki, dlatego wystąpiła z pytaniem czy gmina  zgodzi się 

dofinansować tą publikację. Są dwie ewentualności albo przekazanie dofinansowania, które po 

sprzedaży nakładu biblioteka zwróci te środki bądź też przekazanie dotacji bezzwrotnej a zysk, 

który będzie z kupna książki biblioteka przeznaczy na swoje utrzymanie a konkretniej na opłaty 

za energię elektryczną, które jak się okazało  z uwagi na ogrzewanie elektryczne są bardzo duże.   

 

- Radni wyrazili zgodę na przekazanie środków na dodruk książki bezzwrotnie z późniejszym 

przeznaczeniem zysków na zapłatę za energie elektryczną.  

______________________________________________________________________________ 

Pan Sławomir Słupczyński: Piętnastego stycznia zorganizowaliśmy w Urzędzie Gminy w 

Ryjewie spotkanie  z przedsiębiorcami oraz rolnikami dotyczące stanu dróg wojewódzkich na 

terenie naszej gminy. Efektem spotkania było podpisanie apelu do Marszałka Województwa z 

prośbą o wyremontowanie tych dróg. Po wystosowaniu apelu spotkaliśmy się z Marszałkiem 

Świlskim, który zapewniał, że poprze nasze prośby w sprawie remontu tych dróg. W najbliższych 

dnia ma odbyć się spotkanie podczas którego zostanie ustalone jakie drogi na terenie 

województwa będą remontowane w tym roku. Ze wstępnych informacji wiemy, że z terenu 

naszej gminy największe szanse mają droga 607 bądź 525.  Wiemy też , że nie ma szans na to by 

robione były jakiekolwiek chodniki przy drogach wojewódzkich z uwagi na zbyt mały budżet. 

Zadeklarowaliśmy Marszałkowi, że jeżeli zostanie wyremontowana któraś z dróg to my 

będziemy własnym sumptem zajmować się  rowami położonymi  przy drogach wojewódzkich. 

______________________________________________________________________________ 

Pani Małgorzata Zdunek: W związku ze wskaźnikami nałożonymi na samorządy dotyczącymi 

wysokości zaciąganych  kredytów i możliwości ich spłaty zastanawiamy się nad tym by 

wyemitować obligacje komunalne, które pozwolą nam zachować odpowiednie wskaźniki i  

utrzymać płynność finansową.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Celem wyemitowanie obligacji byłaby spłata obecnych kredytów, 

co pozwoli nam uzyskać odpowiednie wskaźniki zadłużenia i umożliwi pozyskanie w przyszłości 

środków na nowe inwestycje.  

 

Przewodniczący Rady: Jest to dobre rozwiązanie, które nie niesie ze sobą dużego ryzyka. 

 

Radny Zbigniew Reducha: Na jaki okres planowane jest wyemitowanie obligacji? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Na okres do maksymalnie 10 lat.  
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Pan Sławomir Słupczyński: Planujemy na miesiąc marzec zaprosić na posiedzenie komisji 

bank, który przedstawiłby Państwu szersze informacje na ten temat. 

______________________________________________________________________________ 

Radny Andrzej Barcik: Przy weterynarii nadal wycieka wody. Wiadomo kiedy zostanie 

zlikwidowana awaria? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Pracownicy jutro sprawdzą z czym związany jest wyciek wody.  

______________________________________________________________________________ 

Radny Marek Górecki: Chciałbym zgłosić awarie lamp ulicznych na ul. Grunwaldzkiej 102, 

112 oraz 23 a także na ul. Podgórnej. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Część z tych awarii została już naprawiona. Pozostałe zostaną 

przekazane do realizacji.  

______________________________________________________________________________ 

Radny Marek Górecki: Jaka jest ściągalność opłat za odpady ? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Ściągalność jest na poziomie 87 %.  

______________________________________________________________________________ 

Przewodnicząca Rady: Wpłynęło pismo od Pani Kordalskiej dot. dofinansowania w wysokości 

500 zł maratonu fitness, który chce zorganizować dla mieszkańców Ryjewo w m-cu marcu. Z 

uwagi na fakt, iż realizacją budżetu zajmuje się Wójt, przekazuję to pismo Panu Wójtowi do 

rozpatrzenia.  

______________________________________________________________________________ 

Przewodnicząca Komisji: Chciałabym zgłosić konieczność wyremontowanie ul. Łąki, która jest 

w bardzo złym stanie. Mieszkańcy mają problem z poruszaniem się tą drogą. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Drogę tą wyremontujemy jak tylko poprawią się warunki 

atmosferyczne.   

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca obrad podziękowała wszystkim za udział w 

spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Przewodniczący Komisji 

                                                                                                               Barbara Wolak                         

                                                                                                                Andrzej Barcik 

 


